
Avgifts-ja
Fornøyd: Leder i Sogn og 
Fjordane Fiskarlag, Jarl Magne 
Silden (bildet) er svært glad 
for at fylkesfiskarlaget har 
vedtatt å innføre en markeds-
føringsavgift på en prosent av 
verdiene på sluttsedler. – Jeg 
har god tro på at dette er et 
forslag som vinner frem. 

Nyvalgt leder
ny: Jarl Magne Silden overtar 
etter Nils Myklebust som leder 
i Sogn og Fjordane Fiskarlag. I 
likhet med sin forgjenger kom-
mer han fra styrhuset på en 
autolinebåt. Måløyværingen 
er både skipper og medeier på 
«Veststeinen». – Som å hoppe 
etter Wirkola, sier Silden.

Glede over vindmølle-parkering
Planene om vindmøller på Stadhavet ble møtt med forargelse 
og protester på årsmøtet i Sogn og Fjordane Fiskarlag for to år 
siden. Nå har vindmølleplanene til havs fått skikkelig motvind 
etter at forkjemperne har funnet ut at vindmøller til havs blir ti 
ganger dyrere enn på land. Vindkraftselskapets leder har gått 
langt i å avblåse hele vindmølleprosjektet på det forblåste Stad-
havet.– Svært gledelig om planene ikke blir realisert, sier leder 
i Sogn og Fjordane Fiskarlag, Jarl Magne Silden. – Vi blir svært 
glad om vi slipper å få vindmøller på fiskefeltene, sier Silden.

Gode loddeforhold
Skulle lodda 
dukke opp i 
de mengdene 
forskerne har 
forespeilet, så 
vil den ikke få 
nev neverdig 
konkurranse 
i matfatet i 
Barentshavet. 
Silda er for tida 
nærmest fraværende i disse 
områdene.

Det bekrefter havforsker 
Jens Christian Holst ved Hav-
forskningsinstituttet i Bergen 
etter at det store pelagiske 
økosystemtoktet i Norskehavet 
nå er avsluttet. Forskerne tok 
i sluttfasen av toktet et sveip 
nord- og østover, og på tross av 
dårlig vær fikk man bekreftet 
det forventede bildet av situa-
sjonen.

– Vi har ingen større årgan-
ger av nvg-sild etter 2004-års-
klassen. Den er trukket ut av 
Barentshavet og vestover, og 
de tradisjonelle oppvekstområ-
dene for ungsild er dermed mer 
tilgjengelig for en loddebestand 
som allerede har fått en «flying 
start».

– Men vi var ikke denne 
gangen i områder der det var 
naturlig å finne lodde, og opp-
daterte forskningsresultater i 
så måte kommer ikke før etter 
det omfattende toktet som skal 
gå til høsten, sier Holst.

Hvor stor de reelle meng-
dene av lodde er, har vært et 
diskusjonstema blant fiskerne. 
Spesielt etter vinterens lodde-
fiske, da det ble hevdet at fore-
komstene ikke var i nærheten 
av det man observerte i «gode 
gamle dager». 

Jens 
Christian 
Holst

Terje Jensen
Harstad

Torsdag morgen var den frem-
ste delen av trålen rett og slett 
sprengt i stykker av all fisken, 
og det bare etter 20 minutters 
tråling. – Vi fikk 8 - 10 tonn, 
hovedsaklig hyse, på et blunk. 
Og det er fisk overalt, i mengder 
som vi knapt kan huske å ha 
sett før, forteller den erfarne 
skipperen som har fartstid helt 
tilbake til 1973.

Han mener det muligens kan 
ha vært like mye i 1993 da de 
opplevde å få nesten 20 tonn 
filet på en tauetime. Men den 
gangen var det ikke kvoter til 
å holde på.

Teppe
«Sunderøy»-skipperen har 
400 tonn filet ombord etter 12 
dagers fiske. Mesteparten av 
tida går med til å produsere, 
minst til å fiske. På 16 tauetimer 
i Sørbakken sør for Bjørnøya 
og 35 timers fiske totalt i dette 
området fikk de 65 tonn torsk. 
40 tonn i døgnet er maks av hva 
de klarer å ta unna.

– Vi måtte rett og slett gå 
vekk. Torsken klarer vi alltids 
å ta seinere, og den er egentlig 
vanskeligere å bli av med enn 
hysa akkurat nå. Derfor valgte 

vi å gå på nordsida av Bjørnøya 
hvor vi nå ligger for å fiske hyse 
som det er fritt fram på. Og her 
er det om mulig enda mer fisk, 
konstaterer Harry Johannes-
sen. Da de gikk fra Sørbakken 
på 19-graden og vestover til 
17-graden så de mengder av fisk 
på loddet som de knapt har sett 
før. Det var fisk over alt, og i 
enorme mengder. 
– Dette er rett og slett noe man 
sjelden opplever, forteller skip-
peren med 35 års fartstid. 

Sammen med seg har han 
flere andre norske trålere 
som «J.Bergvoll», «Hernes», 
«Kågtind», «Prestfjord», «Vest-
tind» og «Doggi». I tillegg var 
det i går fem russiske trålere i 
området nord av Bjørnøya, og 

også fire norske snurrevad-
båter hvor det var registrert 
enkelthal på 18 tonn. 

I det samme området lå det 
i går også et par norske hval-
fangstskuter som også fikk 
fangst.

Godt i øst
Også på kysten i Øst-Finnmark 
har det vært godt fiske den sei-
nere tid. På Båtsfjordbruket har 
de måttet innføre egne begrens-

ninger i landingene fra større 
kystfiskefartøy på maks fem 
tonn pr. båt pr. døgn etter at 
Råfisklaget opphevet sin regu-
lering med ukekvoter.

Lineflåten har jevnt ligget på 
over 100 kilo på stampen, mens 
juksabåtene får fra 500 og opp 
mot 1000 kilo.

–Det er rett og slett snakk om 
et godt vårfiske, forteller Tor 
Arne Rasmussen på Båtsfjord-
bruket. Han har for tiden 5 -6 
snurrevadbåter, et tilsvarende 
antall mindre linebåter, en stor 
linebåt og 15 - 16 juksabåter på 
leveringslista si.

terje.jensen@fbfi.no
Telefon 77 05 90 21

Fakta: trålFiske 2009
Norske trålere har ei torske-QQ

kvote på 71.343 tonn
Ved utgangen av mai hadde de QQ

fisket 19.000 tonn. Det er 8500 
tonn mindre enn på samme tid 
i fjor.

Norske trålere har ei hysekvote QQ

på 36.119 tonn.
Ved utgangen av mai hadde QQ

de fisket 13.829 tonn, noenlunde 
det samme som på samme tid i 
fjor.

Norske trålere har ei seikvote i QQ

nord på 75.110 tonn.
Ved utgangen av mai hadde de QQ

fisket 35.000 tonn, 9000 tonn 
mindre enn på samme tid i fjor.

Erfarne trålskippere tror 
knapt sine egne øyne i 
et smått eventyrlig fiske 
ved Bjørnøya og Sval-
bard akkurat nå. – Sinn-
sykt med fisk, forteller 
Harry Johannessen på 
fabrikktråleren «Sun-
derøy» av Myre. 

z torskefisket

Vi fikk 8 - 10 tonn,  ”hovedsaklig hyse, på et 
blunk
Harry Johannessen, «Sunderøy».

«Sinnsykt med fisk»

ENORMT: «Sunderøy» er en av flere norske frysetrålere som får eventyrlig med torsk og hyse ved Bjørnøya. ARKIVFOTO.

VESTLANDSTEINA
+ MVA

Leppefisk teine fra kr 149.-
Krepseteiner fra kr 149.-
Hummerteiner fra kr 425.-
Krabbeteiner fra kr 355.-
Kongekrabbeteiner fra kr 1200.-
Fisketeiner fra kr 750.-
Rimelig tauverk
Alle priser er eks. mva.

Tlf. 922 84 091 / Tlf. 414 74 141
E-post: post@okmarine.no

550.-
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                       Markedets mest effektive hummerteine.
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Reduksjon bekymrer
Det er målt reduksjon mengden 
dyreplankton av typen krill og 
rauåte i Barentshavet samtidig 
som torskebestanden har gått 
ned. Dette skjedde både på 
slutten av 1980-tallet og i pe-
rioden1997 - 2001.

– På den bakgrunn bekymrer 
det oss at planktonmengden 
er redusert i årene 2006 til og 
med 2008, sa havforsker Knut 
Sunnanå under årsmøtet i 
Troms Fiskarfylking. Han pre-
senterte resultater fra miljøun-
dersøkelser knyttet til forvalt-
ningsplanene for Barentshavet 
og Norskehavet.

Han tok høyde for usikkerhet. 
Redusert mengde dyreplankton 
kan både skyldes lavere pro-
duksjon og økt beitepress fra 
store bestander.

Han viser til at innstrømning 
av varmt atlanterhavsvann 
gir vertikalstrømninger med 
omskifte av vannlag som gir 
betydelig planktonproduksjon 
særlig i eggakanten. Plante-
plankton gir næring til dyre-
plankton som krill og rauåte, 
som igjen er avgjørende næring 
for fiskebestandene i Barents-
havet.

Sunnanå konstaterte at gyte-
bestanden og totalbestanden av 
torsk som følge av god forvalt-
ning har stabilisert seg godt. 
Han konstaterte også at lodde-
bestanden har vært i vekst i en 
periode da det samtidig var mye 
ungsild i Barentshavet. Mye 
ungsild som spiser loddelar-
ver er satt i sammenheng med 
lite lodde. Men dette kan være 
kompensert av at det har vært 
nok dyreplankton tilgjengelig 
for silda som derfor har latt lod-
delarvene være mer i fred.

– Det er også bekymringsver-
dig at seibestanden er redusert. 

Sei er mer direkte avhengig av 
dyreplankton enn for eksem-
pel hyse som lever like godt av 
bunndyr, sa Sunnanå som fryk-
tet for at nedgang i seibestanden 
kan være en indikator på lavere 
produksjon av biomasse.

Han medga forøvrig at for-
skerne ikke greier å fange opp 
svingningen i seibestanden før 
de faktisk skjer.

Han kunne ikke melde noen 
bedring i bestandene av kyst-
torsk.

- Det er klassisk at små be-
stander taper i forhold til store 
bestander, sa Sunnanå blant 

BEKYMRET: Jan Andersen (t.v.) og Knut Sunnanå

Ber fiskerne takke nei

Terje Jensen
Harstad

«Med dagens 
teknologiske 
løsninger er 
det ikke mulig 
med sameksis-
tens mellom 
olje og fisk 
utenfor Vest-
erålen», mener 
Bø-fiskerne som var samlet til 
årsmøte sist lørdag samtidig 
med at Folkeaksjonen mot ol-
jevirksomhet i disse områdene 
hadde tredagers seminar på 
Sortland.

Akkurat som fiskerne på se-
minaret, reagerte Bø-fiskerne 
sterkt på at lederen i Norges 
Fiskarlag, Reidar Nilsen i et 
annonsebilag sier «ja takk, 
begge deler», slik Bø-fiskerne 
oppfatter det, til olje og fisk i 
Nord-Norge.

Må stå sammen
I årsmøtevedtaket ber Bø-
fiskerne Reidar Nilsen om å 
respektere holdningen til nord-
landsfiskerne i denne saken.
  Nordland Fylkes Fiskarlag 
valgte i fjor høst til og med å 
holde åpent for støtte til even-
tuelle aksjoner mot videre seis-

misk aktivitet i disse områdene. 
«Det er viktig å understreke 
nødvendigheten av ei omforent 
holdning i Norges Fiskarlag», 
appellerer Bø-fiskerne i lokal-
lagsvedtaket.

Frykt
Bø-fiskerne ligger fremst i 
skuddlinja i forhold til som-
merens seismikkskyting. Og 
de frykter det som skal skje, 
både på kort og lang sikt, selv 
etter at informasjonsdirektør 
Terje Kojedal i Statoil Hydro 
hadde forsikret dem om at ol-
jeaktivitet utenfor Lofoten og 
Vesterålen blir en helt annen 
skål enn det man har sett i 
Nordsjøen gjennom 40 år. 

På årsmøtet ble det ikke 
minst pekt på at det utenfor 
Vesterålen er snakk om ei 
renne som gytefisken følger 
mellom fjell, i motsetning til  
Nordsjøen hvor det er snakk 
om ei slette. 
Vet man lite om konsekvensene 
på fiskebestander i Nordsjøen, 
så vet man absolutt ingen ting 
om konsekvenser av oljeakti-
vitet utenfor Lofoten og Vest-
erålen. De skal man finne ut av 
etter hvert. Og det provoserer 
Bø-fiskerne.

De viste til en rekke forhold 
som man i dag ikke vet noe som 
helst om. 

Blant annet gjelder det brei-
flabb-bestanden.

Mer seismikk
Kojedal i StatoilHydro bekref-
tet på møtet at det må bli enda 
mer seismikkskyting i denne 
renna dersom det blir snakk 
om oljeutvinning. Men denne 
aktiviteten vil da være konsen-
trert rundt borehullene. 

Enda mer kontroversielt var 

det nok likevel at informasjons-
sjefen hevdet at konsekvensene 
av oljevirksomheten på fisk og 
liv i havet er marginal sammen-
lignet med annen aktivitet som 
fiskeri, skipsfart og fremmede 
arter som kongekrabbe. Dette 
mente han kunne belegges med 
forskningsresultater. 

Budskapet hans var ellers at 
en eventuell oljeaktivitet i disse 
områdene lå langt fram i tid, at 
den kom til å bli begrenset av 
et knallhardt regelverk og at 
det høyst sannsynlig ville dreie 
seg om installasjoner på eller i 
havbunnen og anlegg i land.

terje.jensen@fbfi.no
Telefon 77 05 90 21

NEI: Bø-fiskerne appellerer til fiskerne om å si nei til å la seg kjøpe ut av fisket. FOTO: TERJE JENSEN.

Bø Fiskarlag ber fiskerne 
takke nei til frikjøps-
stilbudet fra Oljedirek-
toratet, og anbefaler 
at de fortsetter å fiske 
som normalt ut over 
sommeren.

z frikjøp

Terje Kojedal

Med dagens tekno- ”logiske løsninger er det 
ikke mulig med samek-
sistens mellom olje og 
fisk utenfor Vesterålen
Bø fiskarlag

DriftsleDer
 
lovundlaks As søker etter driftsleder.
Bedriften har erfarne ansatte, som har bidratt sterkt til at selskapet 
i en årrekke har vært av de mest lønnsomme i bransjen, i forhold til 
sin størrelse. Imidlertid er det behov for forsterket innsats på flere 
felter. Dette gjelder ikke minst en effektiv oppfølging av myndighets-
krav, Internkontroll, Ik-havbruk samt rapporteringer til styret 
og myndighetene. Bedriften er tilknyttet egen veterinærordning.

Lovundlaks AS har fire konsesjoner for oppdrett av laks og ørret. 
Bedriften ligger på Lovund i Helgeland. Lovund er et sentralt sted i 
oppdrettsnæringen, der folketallet øker og mange unge mennesker 
har satset på fremtiden. Bygda har derfor et omfattende tilbud for 
den som vil delta i sosiale/kulturelle aktiviteter.

Det er av interesse å få søkere med forskjellige kombinasjoner av 
bakgrunn, primært med høgskole- eller universitetsutdanning. 

Vi kan tilby konkurransedyktig lønn, og ny leilighet kan skaffes. 
Søknadsfristen settes til 1. juli. Hvis dette kan være av interesse, 
så ber vi deg om ikke å vente før du tar kontakt. 

Søknader eller forespørsler rettes til 
Hans P. Meland, Lovundlaks AS, 8764 Lovund, telefon 75 09 20 20. 
Søknadene bør inneholde god dokumentasjon på søkerens bakgrunn. 
Oppgi referanser.

Lovundlaks er et oppdrettsselskap med i alt 9 ansatte, derav arbeider 2 i 
administrasjonen. Selskapet eies av familien Meland, der Hans Petter Meland 
var med på starten av det første lakseoppdrettsanlegget i Nord-Norge i 
1972. Siden 1993 har bedriften vært knyttet opp på eiersiden til innkjøps- og 
salgsselskapet Norway Royal Salmon AS i Trondheim og Kristiansand.
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